
PROTOKÓŁ Nr IV/07

z IV posiedzenia Rady Gminy Mielnik
w dniu 28 lutego 2007 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900, zakończyła
się o godz.1355

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia IV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Stefan Troc.

Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, Ŝe na ustawowy skład
Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią ElŜbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Jan Zduniewicz zgłosił  wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, polegającą na
przesunięciu punktu 6 –  podjęcie uchwały w sprawie budŜetu gminy na 2007r.  na miejsce 10 i
wcześniejsze zrealizowanie pozostałych punktów porządku obrad. Ta zamiana pozwoli na podjęcie
w pierwszej kolejności uchwał związanych z budŜetem, później zaś zostanie przegłosowany budŜet.

Rada Gminy 6 głosami za, przy 8 głosach sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się odrzuciła
wniosek Pana Zduniewicza.

Rada Gminy 11 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się uchwaliła porządek obrad
IV sesji Rady Gminy. Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Ustalenie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Podjęcie uchwały w sprawie budŜetu gminy na 2007r.

7. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

środków transportowych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami

pozarządowymi oraz z podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia

2003r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w

Mielniku.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach

prowadzonych przez gminę Mielnik.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odwołania  z  funkcji  ławnika  Sądu  Rejonowego  w Bielsku

Podlaskim.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2007r.
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13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

14. Wolne wnioski.

15. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest wyłoŜony na sali
obrad i jeŜeli do końca sesji nie zostaną do niego zgłoszone uwagi lub poprawki, zostanie on
przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie między sesjami.

● Odbyło  sie  spotkanie  z  Dyrektorem Agencji  Własności  Rolnej  Skarbu  Państwa  w
sprawie  pozyskania  działki  pod  oczyszczalnię.  Po  wizji  lokalnej  Pan  Dyrektor
stwierdził,  Ŝe  nie  widzi  Ŝadnych  przeciwwskazań  aby wydzielić  część  działki  pod
lokalizację  oczyszczalni.  Dyrektor  wyraził  wstępną  zgodę  na  przekazanie  gminie
około 2 ha ziemi, jest to obwarowane, między innymi, sporządzeniem przez gminę
szczegółowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  pozostałej  części  działki.
Taka  propozycja  wpłynęła  na  pismie,  daliśmy  odpowiedź,  Ŝe  nie  ma  potrzeby
stawiania  takich  warunków  na  obecnym  etapie,  bo  to  tylko  przedłuŜy  procedurę
przekazania  działki.  W  późniejszym  czasie  taki  plan  moŜe  zostać  sporządzony.
Jesteśmy  juŜ  po  rozmowach  z  projektantem,  który  zabrała  się  do  pracy  nad
wprowadzaniem zmian do projektu.

● We  wszystkich  sołectwach  naszej  gminy  odbyły  się  zebrania  wyborcze,  Wójt
uczestniczył  w 9  zebraniach  (na  13).  W 3  sołectwach  –  Mętnej,  Radziwiłłówce  i
Homotach zmienili się sołtysi. Część wniosków zgłoszona w trakcie zebrań wiejskich
została  ujęta  w  budŜecie  gminy  na  2007r.,  część  z  tych  wniosków  zostanie
uwzględniona w budŜetach na przyszłe lata.

● 28  stycznia  br.  odbyło  się  wyświęcenie  biskupa  siemiatyckiego,  gminę  na  tej
uroczystości reprezentował Pan Wójt i Pan Przewodniczący Rady.

● Pracowano  nad  budŜetem  gminy,  odbyły  się  Komisje  Rady,  część  wniosków
zgłoszonych w trakcie posiedzenia komisji znalazło się w autopoprawce do budŜetu.

● Ogłoszono przetarg na budowę drugiego odcinka drogi Radziwiłłówka – Grabarka (od
Końskich Gór do Grabarki).

● Podjęliśmy działania aby przygotować się z projektami do wniosków, jakie będziemy
składać do funduszy europejskich.

● Rozpoczęliśmy rozmowy związane z tworzeniem centrum rekreacyjno-sportowego.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Pana Wójta o jego pracy w okresie
między sesjami.
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Do punktu 5.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował  radnych  o  sposobie  załatwienia  interpelacji
zgłoszonych na poprzedniej sesji.

Interpelacja nr 3/07 Pana Jana Weremijewicza
W  związku  z  nieprzestrzeganiem  znaków  zakazu  ruchu  samochodów  cięŜarowych  a
konkretnie wywoŜących  drzewa z lasu w okolicy wsi Osłowo,  proszę o ustawienie znaku
zakazu ruchu pojazdów o dopuszczalnej  masie całkowitej  powyŜej  10 ton na drodze przy
lesie,  jak  teŜ  wzmoŜenie  kontroli  poruszających  się  pojazdów  cięŜarowych  na  trasie
Maćkowicze-Osłowo.

(w zał.na str..............prot.)

Interpelacja nr 4/07 Pana Kazimierza Toboty
W  sprawie  działki  gminnej,  zabudowanej,  która  leŜy  nad  Bugiem,  a  która  mimo  mojej
interwencji nie jest ujmowana w spisie o stanie mienia komunalnego. Proszę o wyjaśnienie
tego stanu oraz o dostarczenie mi spisu mienia komunalnego z wpisaną działką.

(w zał.na str..............prot.)

Interpelacja nr 5/07 Pana Wiesława Kochanowskiego
1. Czy w roku bieŜącym będzie budowany chodnik na drodze powiatowej w Mętnej?
2. Czy będzie doprowadzona woda do budynku poszkolnego?
3. Czy jest moŜliwość wybudowania chodnika i parkingu przy kaplicy w Adamowie?

(w zał.na str..............prot.)

Interpelacja nr 6/07 Pana Lucjana KoŜuchowskiego
1. Zwracam sie z uprzejmą prośbą o poprawę stanu drogi w obrębie wsi Oksiutycze. 

W  załączeniu  przedkładam  zdjęcia  w/w  drogi  (właściwie  jej  odcinka,  który  jest
nieprzejezdny).

2. Zwracam się z uprzejmą prośbą do Wysokiej Rady i Władz Gminy o dofinansowanie
budowy windy osobowej w domu pomocy społecznej przy klasztorze w Grabarce

(w zał.na str..............prot.)

Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Czy w lokalnej  grupie działania „Lider” biorą udział  przedstawiciele  naszego samorządu?
Zdaniem  Pana  radnego  jest  to  bardzo  obiecujące  przedsięwzięcie  na  przyszłość  dla
wszystkich 12 gmin w dolinie Bugu.

Zapytanie Pana Jana Saciuka (skierowane do Pani Barbary Terpiłowskiej)
ZOZ Siemiatycze nie zarejestrował naszej gminy do wykonywania badań na posiew moczu.
Siemiatycze same tego nie robią, badania te wykonuje Bielsk Podlaski. Mieszkańcy naszej
gminy mają problem ze zrobieniem takiego badania.
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Do punktu 6.

Pan Przewodniczący przedstawił  radnym procedurę  uchwalania  budŜetu gminy.  Jest  ona
określona  w  uchwale  nr  XXVII/156/06  z  dnia  19  września  2006r.  w  sprawie  procedury
uchwalania  budŜetu  oraz  rodzajów  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych
towarzyszących projektowi budŜetu.
Procedura ta była przestrzegana przy opracowywaniu i opiniowaniu budŜetu na 2007r.
Zgonie z par.9 tej uchwały porządek sesji budŜetowej powinien zawierać:

1) przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy,

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,

3) przedstawienie opinii Komisji stałych, Rady Gminy i wnioski radnych

4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji,

5) dyskusję,

6) głosowanie nad projektem uchwały budŜetowej zgłoszonej przez Wójta Gminy.

Pan Wójt Gminy
Poinformował, Ŝe projekt budŜetu przygotowany został w poprzedniej kadencji. W styczniu
opracowane zostały autopoprawki do budŜetu, kolejne autopoprawki zostały naniesione po
zmianie lokalizacji oczyszczalni, projekt budŜetu uwzględnia równieŜ wnioski Komisji Rady
oraz wnioski z zebrań wiejskich.
Pan  Wójt  stwierdził,  Ŝe  nie  jest  to  moŜe  budŜet  idealny,  ale  jest  realny,  jest  w  stanie
przygotować  naszą  gminę  do  korzystania  ze  środków  unijnych  i  w  większości  spełnia
oczekiwania  naszych  mieszkańców.  Omówił  główne  sprawy  inwestycyjne  i  remontowe  ,
które  uwzględnia  projekt  budŜetu.  Podkreślił,  Ŝe  w  budŜecie  są  środki  na  współpracę  z
samorządem  powiatowym  i  wojewódzkim,  z  przeznaczeniem  na  drogi  powiatowe  i
wojewódzkie.
Zwrócił się do Rady Gminy o przyjęcie projektu budŜetu.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie
wydania opinii o projekcie uchwały budŜetowej na 2007 rok.

(w zał. na str..............prot.)

Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedstawili opinie Komisji w sprawie budŜetu
gminy na 2007r.

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego w zał. na str.............prot.
Opinia  Komisji  ds.Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich w  zał.  na
str............prot.
Opinia Komisji Finansowo-BudŜetowej w zał. na str..............prot.

W dyskusji nad budŜetem głos zabrali:

Pan Adam Tobota
Na Komisjach wypływał  wniosek w sprawie wsparcia finansowego na niektóre inicjatywy
Towarzystwa  Przyjaciół  Ziemi  Mielnickiej.  Pan  Tobota  zwrócił  się  do  Rady  Gminy  o
uwzględnienie w budŜecie gminy środków na te inicjatywy. Pan Tobota stwierdził, Ŝe budŜet
jest  w wielu miejscach  bardzo dobry,  zabezpieczający większość  oczekiwań społecznych.
Mógłby  jednak,  w  sposób  szerszy,  zabezpieczyć  oczekiwania  związane  z  kulturą,  z
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budowaniem wspólnoty naszej gminy.
Jako źródło sfinansowania tego wsparcia zaproponował zwiększenie budŜetu GOKSiR o 20
tys.zł a kwotę tę moŜna wziąć z nadwyŜki budŜetowej. Zaproponował równieŜ przekazanie z
nadwyŜki  budŜetowej  kwoty  10  tys.zł.  na  zadania  zlecone  w  kulturze  –  na  ogłoszenie
konkursu na realizację wydawania biuletynu czy informatora, związanego z tradycją, kulturą i
naszą  przeszłością.  Poprosił  o przegłosowanie  tego wniosku po zakończeniu dyskusji  nad
budŜetem.

Pani Barbara Terpiłowska
Poprosiła  o  wyjaśnienie  wydatków  na  podróŜe  słuŜbowe  i  usługi  telekomunikacyjne,
zwłaszcza w szkole i przedszkolu. Wydatki na podróŜe słuŜbowe w przedszkolu zaplanowano
na kwotę 3 tys. złotych, zaś w szkole na 7 tys. złotych. Zdaniem Pani radnej są to niebiańskie
sumy, placówki są małe a kwoty tak duŜe. Pani radna zaniepokojona jest równieŜ kwotą 2.600
złotych przeznaczoną na usługi telekomunikacyjne w przedszkolu.

Pani Skarbnik Gminy
Zespół Szkół w Mielniku, na podstawie przewidywanego wykonania budŜetu roku ubiegłego,
złoŜył takie zapotrzebowanie na rok bieŜący. Są to kwoty orientacyjne, one nie muszą zostać
wykonane. W trakcie sesji Pani Skarbnik poda wykonanie budŜetu w tych pozycjach w roku
ubiegłym.

Pan Kazimierz Tobota
Poprosił  o  wyjaśnienie  zapisanej  w  budŜecie  kwoty  10  tys.  złotych,  przeznaczonej  na
czyszczenie lasu pod Wajkowem. W ubiegłym roku było to równieŜ robione i kosztowało to
gminę  duŜo  pieniędzy.  Okazało  się  takŜe,  Ŝe  pozyskane  drewno  trafiło  do  pracowników
Zakładu Gospodarki Komunalnej, a miało pozostać w gminie. Pan radny jest przeciwny temu
aby robił to Zakład, bo jest to bardzo droga usługa. Nie ma sensu wydawać więc na ten cel tak
duŜych pieniędzy. W Nadleśnictwie oczyszczenie 1 ha lasu kosztuje 2 tys. zł a moŜe nawet
mniej  i  robi  to  2  ludzi  w ciągu  3 dni.  W ubiegłym  roku  6  osobowa brygada  z  Zakładu
wykonywała tę prace przez 3 tygodnie.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, Ŝe na czyszczenie działki leśnej zaplanowano w ubiegłym roku 10 tys. złotych. Na
sesji w ubiegłym roku Pan Wójt wyjaśniał, Ŝe zlecenie tych prac Zakładowi Komunalnemu
miało na celu zorganizowanie frontu robót dla ludzi tam zatrudnionych w fazie organizacji
Zakładu  (powstał  1  stycznia  2006r.)  W przeciwnym razie naleŜało zwiększyć  dotację  dla
Zakładu, bo była zima i ludzie ci nie mieli pracy. Jeśli chodzi o plan tegoroczny, to chcemy
część  naszych  działek  komunalnych  zalesić  świerkami  z  przeznaczeniem  na  choinki
świąteczne. Cykl wyhodowania takich drzewek trwa 10 lat. Stąd zapis w budŜecie na kwotę
10 tys. złotych.

Pan Adam Tobota
Zwrócił uwagę na wydatek 500 tys. złotych w dziale turystyka, który jest przeznaczony na
remont hotelu. Z kosztorysu, do którego zajrzał Pan Tobota wynika, Ŝe koszt remontu jednego
miejsca  hotelowego będzie  kosztował  ponad 13 tys.  złotych.  Z tych  kosztorysów wynika
równieŜ, Ŝe na remont potrzeba ponad 500 tys. złotych, a więc więcej, niŜ zaplanowano w
budŜecie. Oprócz tego jest oddzielny kosztorys na instalację elektryczną na 78 tys. zł, do tego
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trzeba dodać materiały związane z instalacją c.o, brak jest równieŜ kosztów materiałów takich
jak umywalki, sedesy, brodziki itp. To są kolejne koszty. Pan radny uwaŜa, Ŝe po doliczeniu
tych wszystkich rzeczy koszt remontu wzrośnie do 800 tys. złotych. Pan Tobota przytoczył
niektóre  zapisy  z  kosztorysu,  które  jego  zdaniem,  są  niewspółmiernie  wysokie  do
obowiązujących cen robót. 
W tej sprawie naleŜy zadać dwa pytania – po co i dla kogo? ObłoŜenie miejsc noclegowych w
ostatnich sezonach, w dobrym roku, sięga 60 % . Chcemy wyłoŜyć duŜe pieniądze w kolejne
miejsca  noclegowe.  Nie  była  robiona  analiza  jak  funkcjonował  ten  ośrodek  wcześniej.
Wiadomo, Ŝe miejsca noclegowe w straŜy w ostatnich latach przynosiły straty, podobnie jak
ośrodek domków campingowych. Stąd pytanie Pana radnego po co dziś mamy podjąć decyzję
o  wydaniu  pól  miliona  złotych,  skoro  nie  do  końca  wiemy,  jak  będzie  to  w  przyszłości
wykorzystane,  czy  będziemy mieli  kim  zagospodarować  te  pomieszczenia,  kto  będzie  to
nadzorował?
Pan radny zaproponował, aby te 500 tysięcy przeznaczyć na inną inwestycję, którą będziemy
mogli w całości zrealizować w tym roku. Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji, który
zarządza hotelem niech przygotuje i przedstawi plan przyszłościowego wykorzystania tego
ośrodka. 
Pan radny zaproponował następujące przeznaczenie kwoty 500 tysięcy złotych przewidzianej
na modernizacje hotelu :

• 40 tys. złotych na budowę drogi Wilanowo-Adamowo,(jeśli nie na budowę drogi, to
na modernizację oświetlenia w Adamowie),

• 428 tys. złotych na zagospodarowanie nieruchomości Zespołu Szkół w Mielniku, 
• zastanowić się nad wsparciem prywatnych kwaterodawców,
• pozostałe pieniądze z kwoty 500 tys. złotych przenieść do rezerwy budŜetowej.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  Ŝe  podąŜając  tokiem myślenia  Pana  Toboty co  się  nam opłaca  a  co  nie,  nie
naleŜałoby  robić  wieŜy  widokowej,  bo  ona  nigdy  nie  przyniesie  dochodu,  nie  przyniesie
dochodu równieŜ robienie dróg czy centrum rekreacyjno-sportowe. Długo zastanawialiśmy
się czy remontować hotel, a skoro juŜ zdecydowaliśmy się, musimy go robić tak, jak wynika
to  z  przepisów.  Kosztorys  na  remont  jest  kosztorysem  inwestorskim,  w  którym  ceny  są
uśrednione.  Dyrektor Zakładu Gospodarki  Komunalnej  przedstawi nam za ile to wszystko
wykona.  Jeśli w kosztorysie jest  zapisane ułoŜenie glazury,  to mieści  się w tym materiał,
transport  i  ułoŜenie.  Aby  Gminny  Ośrodek  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  mógł  normalnie
funkcjonować, musi mieć zaplecze. Jeśli będą się odbywały imprezy, spływy kajakowe, to
muszą być miejsca noclegowe.
W odniesieniu do sugestii Pana radnego w sprawie wsparcia prywatnych kwaterodawców Pan
Wójt stwierdził, Ŝe nie ma formy prawnej która pozwalałaby na takie wsparcie z publicznych
pieniędzy.
Pan Wójt przypomniał Ŝe sprawa remontu hotelu była omawiana na posiedzeniach komisji i
wtedy takie wnioski ze strony Pana radnego nie padły.
Odnosząc się do wcześniejszych wniosków Pana Toboty, który proponował ich realizację z
nadwyŜki budŜetowej stwierdził, Ŝe nadwyŜki nie ma, poniewaŜ została rozdysponowana co
do złotówki. Wniosek Towarzystwa nie został pozytywnie rozpatrzony, poniewaŜ nie złoŜono
go w przewidzianym prawem terminie. To było jedyną przesłanką jego odrzucenia.
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Pan Adam Tobota wyjaśnił,  Ŝe pomylił  się mówiąc o nadwyŜce,  na myśli  miał  rezerwę
budŜetową.

Pani Skarbnik Gminy
Wyjaśniła, Ŝe wykonanie budŜetu w 2006r. na zasoby leśne wyniosło 8176 złotych (pytanie
Pana Kazimierza Toboty),  zaś na koszty podróŜy w szkole wydano 7121,38 złotych na 14
nauczycieli i 16 pracowników obsługi. W przedszkolu zatrudnionych jest 4 nauczycieli i 4
pracowników obsługi i na podróŜe słuŜbowe w 2006r. wydano 1016,05 złotych. 

(po przerwie)

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła zasady tworzenia rezerwy budŜetowej. Rezerwa moŜe być
ustalona  w  maksymalnej  wysokości  1%,  my  ustaliliśmy  ją  w  wysokości  130  tys.złotych
(nieco mniej niŜ 1 %).

Pan Dyrektor GOKSiR zapytany przez Pana Przewodniczącego Rady czy środki zapisane w
budŜecie GOKSiR są niewystarczające na zorganizowanie inicjatyw proponowanych przez
Towarzystwo Ziemi Mielnickiej wyjaśnił, Ŝe w związku z niezłoŜeniem przez Towarzystwo
wniosku  o  środki,  nie  zostały  one  zaplanowane  w  budŜecie.  Tylko  Towarzystwo  Sztuk
Pięknych zwróciło się o środki i zostały one zapewnione w budŜecie GPGSIR.

Rada Gminy 5 głosami za, przy 7 głosach sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących się
odrzuciła wniosek Pana Adama Toboty w sprawie zwiększenia z rezerwy budŜetowej o 20 tys
zł. budŜetu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji.

Rada Gminy 6 głosami za, przy 7 głosach sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się
odrzuciła wniosek Pana Adama Toboty w sprawie przeznaczenia w budŜecie gminy kwoty 10
tys  .zł.  z  rezerwy budŜetowej  na realizacje zadań przez jednostki  nie naleŜące  do sektora
finansów  publicznych.

Rada Gminy 5 głosami za, przy 9 głosach sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się
odrzuciła wniosek Pana Adama Toboty w sprawie wycofania z działu 630 turystyka kwoty
500 tys. zł przeznaczonych na remont pomieszczeń hotelowych.

Kolejny wniosek Pana Adama Toboty w sprawie podziału wycofanych środków stał
się bezprzedmiotowy.

Rada Gminy 13 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się
podjęła uchwałę nr IV/19/07 w sprawie budŜetu gminy na 2007r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 7.

Pan  Sekretarz  Gminy poinformował  radnych,  Ŝe  w projekcie  uchwały  znalazł  się  błąd,
polegający na niewłaściwym przywołaniu w par.1 numeru uchwały i daty. W treści uchwały
zamiast “w uchwale II/8/06 z 7 grudnia 2006”  powinno być  “w uchwale nr XXI/122/05 z

dnia 9 grudnia 2005”.
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Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IV/20/07 o
zmianie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 8.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wszystkie podejmowane w dniu dzisiejszym
uchwały uzyskały pozytywną opinię Komisji Rady Gminy, stąd nie zachodzi potrzeba aby
Przewodniczący Komisji kaŜdorazowo informowali o tym Wysoką Radę.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  Ŝe  przyjmujemy  uchwałę,  która  proponuje  wyręczyć  w  niektórych  sferach  i
tematach samorząd, nie przeznaczając na to prawie Ŝadnych środków (z wyjątkiem środków
na sport). Dla radnego oznacza to przyjęcie martwego dokumentu, w duŜej części fikcyjnego.

Pan Piotr Wysocki
Odnosząc sie do wypowiedzi Pana Toboty stwierdził, Ŝe jest ono nieprawdziwe. W ocenie
Pana Sekretarza współpraca organizacji pozarządowych z gminą lub innymi podmiotami nie
musi mieć charakteru komercyjnego. Zachęcił Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Mielnickiej do
współpracy z GOKSiR, poniewaŜ tam są pieniądze i i jest spora płaszczyzna do współpracy.

Rada Gminy 13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr
IV/21/07 w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 9.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IV/22/07 w
sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 10.

Pani Barbara Terpiłowska
Zwróciła  się  z  zapytaniem  w  sprawie  wynagradzania  nauczycieli  za  godziny
ponadwymiarowe.  Czy  w sytuacji  kiedy  nauczyciel  wypełni  obowiązujący  wymiar  czasu
pracy, a w ciągu tygodnia jest dzień świąteczny, nauczycielowi wypłaca się wynagrodzenie za
godziny ponadwymiarowe czy nie ?
JeŜeli nie, to Pani radna proponuje to zmienić, poniewaŜ taka sytuacja nie wynika z winy
nauczyciela.

Pan Wójt Gminy
JeŜeli  nauczyciel  w  ciągu  tygodnia  wypracuje  swój  wymiar  i  uzyska  jeszcze  godziny
ponadwymiarowe,  to  jest  to  opłacane.  W  sytuacji,  kiedy  nie  wypracuje  obowiązkowego



9

wymiaru, za godziny ponadwymiarowe nie płacimy. Pan Wójt poinformował o większym niŜ
w  innych  gminach  dodatku  motywacyjnym  dla  nauczycieli.  Są  w  szkole  liczne  koła
zainteresowań, za prowadzenie których nauczyciele są wynagradzani. W naszej gminie nie
Ŝałuje się nauczycielom pieniędzy, Pan Wójt będzie dąŜył do tego, aby w przyszłym roku
zwiększyć nauczycielom dodatek motywacyjny ponad 10 %.

Pan Adama Tobota
Stwierdził, Ŝe jeŜeli w dniu wolnym w planie pracy nauczyciela są godziny ponadwymiarowe,
to wydaje się logiczne, Ŝe powinien za to otrzymać wynagrodzenie. Dodatek motywacyjny
jest  rzeczą  bardzo  uznaniową  i  nie  słuŜy  przejrzystości.  Wielu  nauczycieli  pracujących
sumiennie  i  dobrze  a  nie  będących  w  dobrych  stosunkach  z  dyrektorem,  moŜe  takiego
dodatku  nie  otrzymać.  Pan  radny  zaproponował  aby  przegłosować  zmianę  w  uchwale
przywracającą wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe w dni wolne od pracy.

Pani Barbara Terpiłowska
Zgłosiła wniosek w sprawie zwiększenia nauczycielom dodatku za wychowawstwo z kwoty
80 złotych na 100 złotych.

Pan Wójt Gminy
Pan Wójt przypomniał radnym, Ŝe proponowana uchwała podnosi dodatek za wychowawstwo
z 30 złotych  na 80 zł.  Jest to znaczący wzrost.  Proponuje aby dodatek ten pozostawić w
kwocie 80 złotych. W tym roku, w grudniu, będzie uchwalany regulamin wynagradzania na
2008r.  i  wtedy  wrócimy  do  sprawy.  Wszystkie  zapisy  w  uchwale  zostały  uzgodnione  z
nauczycielami, ze związkami nauczycielskimi i nie trzeba tego burzyć. 

Pani  Skarbnik  i  Pan  Sekretarz  przypomnieli  wnioskodawcom,  Ŝe  budŜet  został  juŜ
uchwalony i za późno jest na uchwalanie rzeczy pociągających  za sobą skutki finansowe,
wcześniej  nie  uwzględnione  w  budŜecie.  Ponadto  sprawy  te  naleŜało  zgłaszać  w  trakcie
posiedzeń Komisji, które właśnie w tym celu są zwoływane.

Pani Barbara Terpiłowska podtrzymała swój wniosek w sprawie zwiększenia nauczycielom
dodatku za wychowawstwo.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, Ŝe Rada Gminy popełniła błąd na starcie sesji przyjmując taki porządek obrad,
mimo propozycji jego zmiany, jaką zgłosił Pan Zduniewicz. Zdaniem Pana radnego pieniądze
na ten cel znajdą się budŜecie i moŜemy to spokojnie przegłosować.

(po przerwie)

Na prośbę Przewodniczącego Rady Pan Adam Tobota dokładnie sformułował swój wniosek :

“w załączniku nr 4 par. 2 pkt 3 nadać następujące brzmienie - do ustalania wynagrodzenia za

godziny  ponadwymiarowe  w  tygodniach,  w  których  przypadają  dni  usprawiedliwionej

nieobecności w pracy nauczyciela lub w dniu ustawowo wolnym od pracy oraz  w tygodniach,

w których zajęcia zaczynają się lub kończą w środku tygodnia, za podstawę ustalenia liczby

godzin ponadwymiarowych przyjmuje się tygodniowy, obowiązkowy wymiar zajęć, określony

w art.42 ust.3 lub ustalone na podstawie art. 42 ust. 7 Karty Nauczyciela, pomniejszone o
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jedną piątą tego wymiaru za kaŜdy dzień usprawiedliwionej nieobecności w pracy lub dzień

ustawowo  wolny  od  pracy.  Liczba  godzin  ponadwymiarowych,  za  które  przysługuje

wynagrodzenie w takim tygodniu nie moŜe być większa niŜ liczba godzin przydzielonych w

planie organizacyjnym”

Pan Jan Weremijewicz
Stwierdził,  Ŝe  wniosek  Pana  Toboty  został  źle  sprecyzowany.  Pan  radny zgadza  się  aby
płacono za dzień ustawowo wolny od pracy,  bo to  wynika  z siły  wyŜszej,  natomiast  nie
powinno się płacić za urlop lub zwolnienie lekarskie. 

Pan Wójt Gminy
Aby określić które godziny są nadliczbowymi trzeba je zaznaczać,  inaczej dalej będziemy
brnąć w fikcję. Proponuje, aby temat ten odłoŜyć do przyszłorocznego budŜetu, a szkoła od
przyszłego roku szkolnego zostanie zobowiązana do odznaczania godzin ponadwymiarowych.
Zwrócił się o przyjęcie przedstawionego regulaminu, poniewaŜ kaŜda jego zmiana, nawet na
korzyść  nauczycieli,  powoduje  konieczność  jego  ponownego  uzgadniania  ze  związkami
nauczycielskimi,  a  na  to  nie  ma  juŜ  czasu.  Brak  opinii  związków  zawodowych  moŜe
spowodować uchylenie uchwały.

Pan Adama Tobota zwrócił się o podaniu przepisu prawnego, który mówi o konieczności
konsultacji uchwały w sprawie wynagrodzenia nauczycieli ze związkami.

Pan Wójt poinformował, Ŝe art.30 ust.6a Karty Nauczyciela mówi o obowiązku uzgodnienia
regulaminu  wynagrodzenia  nauczycieli  ze  związkami  zawodowymi  zrzeszającymi
nauczycieli.  Takim  związkiem,  w  naszym  przypadku,  jest  Związek  Nauczycielstwa
Polskiego.

Pan  Adam  Tobota  i  Pani  Barbara  Terpiłowska wycofali  swoje  wnioski,  dotyczące
wprowadzenia zmian do projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli
w szkołach prowadzonych przez gminę Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IV/23/07 w
sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  prowadzonych  przez  gminę
Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 11.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IV/24/07 w
sprawie odwołania z funkcji ławnika Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 12.

Pan  Przewodniczący poinformował  radnych,  Ŝe  w  trakcie  Komisji  zdecydowano  o
wykreślenia z przygotowanego przez Pana Przewodniczącego planu pracy dwóch punktów :

● w I kwartale – realizacja uchwal Rady Gminy podjętych w 2006r.
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● w II kwartale – informacja o zamierzeniach i działaniach w zakresie projektów zadań,

których realizacja będzie współfinansowana ze środków pozabudŜetowych.

Jan Zduniewicz
Zwrócił  się z zapytaniem czy jesteśmy w stanie w I kwartale  bieŜącego roku zrealizować
wszystkie zapisane zadania, bo zostało nam niewiele czasu do końca kwartału. MoŜe naleŜy
zastanowić się czy z czegoś nie zrezygnować lub przesunąć na pozostałe kwartały.

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził, Ŝe jesteśmy w stanie zrealizować to na sesji marcowej.

Podobne stanowisko zajął Pan Sekretarz Gminy mówiąc, Ŝe większość z tych punktów ma
charakter informacyjny i nie wiąŜę się z podejmowaniem uchwał.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr IV/25/07 w
sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2007r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 13.

Odpowiedź na interpelację nr 3/07 Pana Jana Weremijewicza
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

Stwierdził,  Ŝe  sprawa  zgłoszona  przez  Pana  radnego  jest  mu znana.  Wczoraj  Pan   Wójt
osobiście interweniował na policji, poniewaŜ na drodze tej stała przyczepa załadowana ok. 20
tonami surowego drzewa. Pan Wójt zapewnił, Ŝe zwróci się do Komendanta Powiatowego
Policji o nasilenie kontroli w rejonie Osłowa, Mętnej i Niemirowa. Skontaktuje się równieŜ w
tej sprawie z Nadleśniczym Lasów Państwowych w Nurcu.

Odpowiedź na interpelację nr 5/07 Pana Wiesław a Kochanowskiego
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

1. W  trakcie  spotkania  ze  Starostą,  do  którego  niebawem  dojdzie,  omawiane  będą
wszystkie bolączki związane z drogami powiatowymi. Będziemy zabiegali o budowę
chodnika, jak równieŜ o inne prace na drogach powiatowych. Jeśli jednak nie uda się
tego zrobić w bieŜącym roku, postaramy się aby zrobiono to w roku przyszłym. Po
spotkaniu, na najbliŜszej sesji, Pan Wójt poinformuje co zdołano w tej sprawie zrobić.

2. W  najbliŜszym  czasie  zostanie  przekazane  do  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej
zlecenie  w  sprawie  wykonania  przyłącza  wody  do  budynku  świetlicy  w  Mętnej.
Zostanie to zrobione w ramach zaplanowanego na ten rok remontu świetlicy.

3. Pan Wójt stwierdził,  ze wszystkie obiekty sakralne w naszej gminie powinny mieć
właściwą oprawę,  dlatego  teŜ  jest  za  budową chodnika  i  parkingu  przy kaplicy w
Adamowie. W tym roku nie jest to raczej  moŜliwe,  ale moŜe uda to się  zrobić w
przyszłym roku.

Pan  Wójt  zapewnił,  Ŝe  interpelacja  dotycząca  chodnika  i  parkingu  przy  kaplicy  zostanie
przesłana do Zarządu Powiatu. 
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Odpowiedź na interpelację nr 6/07 Pana Lucjana KoŜuchowskiego
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy

1. Podjęto prace związane ze zrobieniem uproszczonego projektu na drogę od Oksiutycz
do  krzyŜówki  z  drogą  polną  z  Moszczony.  Na  pewno  główną  część  tej  drogi
wykonamy w tym roku.

2. Jako samorząd nie mamy moŜliwości prawnych do finansowania budowy windy w
Domu Pomocy Społecznej w Grabarce. Raz, Ŝe dom ten nie znajduje się na terenie
naszej gminy, dwa, Ŝe nie jest to państwowy dom opieki.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy

Na ostatnim spotkaniu grupy Pan Wójt był nieobecny, ale Mielnik jako gmina uczestniczy w
programie „Lider”.

Odpowiedź na interpelację nr 4/07 Pana Kazimierza Toboty
Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz

Działka, w sprawie której interpelował Pan Tobota, jest ujmowana w spisie o stanie mienia
komunalnego,  nie  jest  jednak  wykazana  jako  działka  zabudowana.  W  momencie
przejmowania tej działki (dokonano zamiany z Panem Stankiewiczem) budynki znajdujące
się na działce zostały potraktowane bez wartości, gdyŜ  przeznaczone zostały do rozbiórki.
Stąd  działka  ta  nie  znalazła  się  w wykazie  działek  zabudowanych  i  jest  traktowana  jako
niezabudowana. 

Pan Jan Zduniewicz
Sprawa  ta  wynikła  na  zebraniu  wiejskim  w  Mielniku,  jest  to  teren  spacerowy.  MoŜe
naleŜałoby rozebrać te budynki i uporządkować teren, aby nie psuło to ogólnego wyglądu.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Saciuka
Odpowiedzi udzielił Pan Piotr Wysocki

Wyjaśnił, Ŝe Pani Barabara Terpiłowska w dniu wczorajszym uchwałą Rady Powiatu została
powołana w skład Rady Społecznej SP ZOZ i zapewne nic jeszcze nie wie na temat zgłoszony
przez Pana Saciuka. Z informacji uzyskanej od Dyrektora ZOZ wynika, Ŝe próbki do badań
na posiew są pobierane w ZOZ i ZOZ na własny koszt wozi je do Bielska Podlaskiego.. Nie
ma Ŝadnej umowy pomiędzy ZOZ a gminami w sprawie tych badań.
Pan  Sekretarz  przypomniał  radnym,  Ŝe  w  kaŜdy  wtorek  gminny  samochód  dowozi  do
Siemiatycz krew pobieraną od mieszkańców naszej gminy.

Do punktu 14.

Pan Kazimierz Tobota
Poinformował,  Ŝe na ulicy Polnej  naleŜy przetkać kanał  burzowy.  Sprawa była  zgłaszana
jesienią i nie zostało to wykonane. Cały czas woda płynie ulicą Polną i zgania na Brzeską
glinę i piach.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził,  Ŝe  wydaje  mu  się,  Ŝe  kanał  burzowy  nie  jest  zabity,  bo  kilka  lat  temu  był
gruntownie  czyszczony.  Woda spływa z czyjegoś stawu i  płynie ulicą.  RównieŜ w czasie
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odśnieŜania zwały śniegu często zatykają kratki ściekowe i woda nie moŜe wpłynąć do kratki.

Pan Kazimierz Tobota
Nie zgodził  sie z  sugestią  Pana Gorochowicza.  Stwierdził,  Ŝe juŜ jesienią woda opadowa
wysadzała dekiel studzienki, co oznacza,  Ŝe kanał nie jest droŜny na jakimś odcinku. Pan
Tobota  poinformował,  Ŝe  kiedy  obecni  pracownicy  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej
zatrudnieni byli w Urzędzie Gminy, dbałość o tego typu sprawy była duŜo lepsza. .

Pan Tomasz Gorochowicz
Zapewnił, Ŝe zajmie się sprawą udroŜnienia kanału burzowego.

Pan Wójt Gminy
W tym tygodniu wraz z Dyrektorem Zakładu Gospodarki Komunalnej objadą cała gminę i
sprawdzą wszystkie tego typu rzeczy. 

Pani Maria Boguszewska
Pani radna poinformowała,  Ŝe w 2003r.  wiele osób złoŜyło  do Urzędu Gminy wnioski w
sprawie  zmiany  przeznaczenia  działek  (były  to  wnioski  do  planu  przestrzennego
zagospodarowania gminy). Do tej pory osoby te nie otrzymały odpowiedzi na swoje wnioski,
a tak przecieŜ nie powinno być. Jaki jest dalszy los tych wniosków?

Pan Tomasz Gorochowicz
Wyjaśnił, Ŝe do Urzędu Gminy ciągle napływają wnioski w sprawie zmiany przeznaczenia
gruntów z rolnego na budowlany lub z rolnego do zalesienia. Aby je rozpatrzyć i uwzględnić
gmina  musiałaby  przystąpić  do  sporządzenia  planu  zagospodarowania  przestrzennego.
Wnioski te są czasami realizowane w inny sposób. Gdy pojawiły sie dopłaty do zalesienia
gruntów,  duŜa grupa  właścicieli  działek  była  zainteresowana  zalesieniem gruntów i  w tej
sprawie  wpływało  sporo  wniosków.  Do  tego  nie  był  potrzebny  plan  zagospodarowania,
wystarczyło  zaświadczenie  ze  studium  i  to  pozwalało  na  złoŜenie  wniosku  do  Agencji
Restrukturyzacji  i  Modernizacji  Rolnictwa i  otrzymanie  stosownych dopłat.  Jeśli  chodzi o
sprawy budowlane,  to osobom zainteresowanym budowaniem się wydawane są decyzje o
warunkach  zabudowy  i  zagospodarowania  terenu.  W  ten  sposób  realizowane  są  sprawy
wynikające  z  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  ZłoŜone  wnioski  nie  straciły  na
aktualności.  Nie  staraliśmy  się  kaŜdemu  z  wnioskodawców  odpowiadać  indywidualnie,
poniewaŜ wnioskodawcy z reguły wiedzieli,  Ŝe proces uchwalania planu jest bardzo długi.
Pan Gorochowicz wyraził ubolewanie wobec tych wnioskodawców, którzy spodziewali się
odpowiedzi a nie otrzymali jej. Zainteresowane osoby nie muszą ponawiać wniosków. Kiedy
Rada  Gminy  zadecyduje  o  przystąpieniu  do  sporządzania  planu,  wnioski  te  będą
rozpatrywana. Nie jest pewne, czy wszystkie wnioski zostaną uwzględnione w planie.

Pan  Adam  Tobota zwrócił  sie  z  zapytaniem,  czy  Pan  Gorochowicz  miał  obowiązek
udzielenia odpowiedzi na skierowane do niego pisma.

Pan Wójt Gminy
Jeśli ktoś osobiście składał pismo i od razu otrzymał na nie wyjaśnienie, to takiego obowiązku
nie miał. W sytuacji, kiedy pismo wpłynęło pocztą, powinien był udzielić odpowiedzi..
Pan  Wójt  zaproponował,  aby  na  temat  planu  przestrzennego  zagospodarowania  szerzej
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podyskutować na posiedzeniach Komisji.

Pan Jan Weremijewicz
Pan radny zwrócił się z zapytaniem do Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dlaczego
nie  wszystkie parkingi przy cerkwi w Mielniku są odśnieŜane.

Pan Andrzej Kranz - Dyrektor ZGK
Jeśli zdaniem radnego jest źle odśnieŜane, to Zakład postara się robić to dobrze. Nie zawsze
jest moŜliwość takiego odśnieŜania aby oczyścić parking, bo śnieg trzeba wywozić.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Droga  Mielnik-Mętna  nie  jest  właściwie  odśnieŜana.  Nawet  autobusom  trudno  było
przejechać. Teraz równieŜ jest nie odśnieŜona, są głębokie, ujeŜdŜone, koleiny.
Pan sołtys poinformował równieŜ o dwóch nie działających we wsi przepustach.

Pan Andrzej Kranz - Dyrektor ZGK
Wyjaśnił,  Ŝe to jest  droga powiatowa i  Zakład  ją  odśnieŜa,  po otrzymaniu telefonicznego
zlecenia. W sprawie tej naleŜy interweniować w Powiatowym Zarządzie Dróg a Zakład po
otrzymaniu od nich zlecenia, natychmiast pojedzie odśnieŜać.
Zakład ma z Powiatowym Zarządem Dróg umowę tylko na odśnieŜanie, nie ma natomiast
umowy na sypanie soli. 

Pan Wiesław Kochanowski
Zwrócił się z zapytaniem, kto ma sprzątać boisko w Adamowie (działka jest komunalna). Od
jesieni leŜą tam hałdy śmieci.

Pan Sekretarz Gminy
Boisko zostało urządzone prze PERN, grają na nim pracownicy PERN i Adamowa. PERN
dba o boisko, ponosi koszty koszenia trawy i jest zobowiązany do utrzymania porządku, w
tym uprzątnięcia śmieci.

Pani Barbara Terpiłowska
Czy są jakieś szanse na poprawę wyglądu bloku mieszkalnego przy ulicy Popław? Stoi on w
ładnym otoczeniu, zaś jego wygląd jest straszny.

Pan Wójt Gminy
Śmieci z boiska w Adamowie będą zabierane na koszt gminy. 
Jeśli chodzi o blok, to stanowi on własność wspólnoty mieszkaniowej „Zielone Wzgórze” i
nie ma moŜliwości prawnej udzielenia im dotacji na połoŜenie tynków (zwracano się o taką
dotację).  Mieszkańcy tego bloku muszą sami złoŜyć się na ten cel. Nie mamy moŜliwości
wpłynięcia na to, aby otynkowali blok.

Pan Witold Terebun
Zgłosił  sprawę  zapadniętych  w  kilku  miejscach  i  dziurawych  chodników  w  Wilanowie.
NaleŜy równieŜ oczyścić pobocza na drodze powiatowej Mielnik-Adamowo.
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Pan Wójt Gminy
Chodniki zostaną sprawdzone, w ramach gwarancji wykonawca musi je naprawić.  Sprawa
oczyszczenia poboczy drogi powiatowej zostanie zgłoszona do Powiatowego Zarządu Dróg.
Zwrócimy  się  równieŜ  do  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg  o  oczyszczenie  poboczy  przy
drogach wojewódzkich.

Pani Olga Pogrebniak
Pani  radna  poinformowała,  Ŝe  mieszkańcy  Radziwiłłówki  odmówią  płacenia  składek  na
spółkę  wodną,  poniewaŜ  rowy melioracyjne  na łąkach  w Moszczonie Królewskiej  nie  są
przeglądane i czyszczone.

Pan Tomasz Gorochowicz
Sprawą pielęgnacji i utrzymania urządzeń melioracyjnych zajmuje się Gminna Spółka Wodna
“Sosnowiec”. Roczny budŜet Spółki Wodnej wynosi około 14 tys. złotych a do pielęgnacji i
utrzymania  jest  około  43  kilometrów  rowów  melioracyjnych,  budowanych  w  latach
sześćdziesiątych i siedemdziesiątych, a więc czterdziestoletnich. Na ostatnim zebraniu Spółki
ustalono  opłatę  za  konserwację  w  wysokości  35  złotych  za  1  hektar  uŜytków
zmeliorowanych. Z wyliczeń wynika jednak, Ŝe aby prowadzić jakieś prace składka powinna
wynosić przynajmniej 50 złotych za hektar. Rolnicy nie są chętni do podnoszenia składki i
skutkuje to tym, Ŝe rowy są tylko obkaszane, natomiast nie odmula się ich i nie robi innych
prac  konserwacyjnych.  Samorząd  nie  ma  moŜliwości  pomocy  spółce  wodnej  z  budŜetu
gminy. Kiedyś taka moŜliwość pomocy była.  Obecnie pomagamy Spółce poprzez naprawę
dróg, przepustów czy teŜ odmulanie rowów zlokalizowanych przy drogach na łąkach.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
Czy Zakład Gospodarki Komunalnej mógłby sprzątnąć gałęzie leŜące przy budynku stojącym
w środku wsi (była świetlica).

Pan Jan Weremijewicz
Stwierdził,  Ŝe  denerwują  go  tego  typu  wypowiedzi,  jak  ta  ostatnia.  Czy  mieszkańcy  nie
mogliby sami uprzątnąć śmieci? Zapewne nie jedna osoba ma ciągnik i wywozić śmieci na
wysypisko, to przy okazji te śmieci równieŜ mogłaby wywieźć.

Pan Adam Tobota
1. Poinformował,  Ŝe  otrzymał  kilka  telefonów  w  sprawie  nierównego  traktowania

mieszkańców wsi przez niektórych sołtysów. Pan Tobota stwierdził, Ŝe jest mu tym
bardziej  przykro,  poniewaŜ  rzecz  dotyczy  jednego  z  radnych,  pełniącego  funkcję
sołtysa. Niektórzy mieszkańcy wsi nie otrzymali nakazów od sołtysa, są tym oburzeni
i traktują to jako zemstę.  Nie dotyczy to tylko tej jednej  wsi, z innych równieŜ są
podobne sygnały.  Pan radny zwrócił  się  z  wnioskiem i  prośbą,  aby sołtysi  równo
traktowali wszystkich mieszkańców swego sołectwa.

2. Pan  Tobota  zwrócił  się  z  prośbą  o  wydzielenie  pomieszczenia  na  potrzeby  Rady
Gminy.  Pozwoli  to  Przewodniczącemu  Rady  na  swobodne  przyjmowanie
interesantów,  zaś  radni  będą  mogli  bezpiecznie  zostawić  swoje  okrycia  na  czas
trwania sesji czy posiedzenia Komisji. Pan Tobota uwaŜa, Ŝe naleŜy uniknąć sytuacji,
Ŝe coś  mogłoby zginąć z kieszeni  i  trzeba byłoby sądzić się  z  Urzędem Gminy o
odszkodowanie.  Ponadto,  Rada  zasługuje  na  to  aby  mieć  pomieszczenie,  gdzie
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Przewodniczący mógłby swobodnie przyjmować radnych.
3. Jeśli chodzi o budynek na placu pod Bugiem, to warto po 10 latach go rozebrać, aby

nie szpecił otoczenia. 
4. Zaproponował, aby radni przeznaczyli ze swoich diet 3 złote na zakup jabłek i ciastek.

Pan Jan Saciuk
Poinformował, Ŝe przez 8 lat roznosił nakazy do osoby, która poskarŜyła się Panu Tobocie..
Stwierdził, Ŝe nie ma obowiązku nosić nakazów do osoby, która oczernia go po całej gminie.
Nie uwaŜa, teŜ za właściwe, Ŝe Pan Tobota wkracza w te sprawy.

Pan Sekretarz Gminy, jako radny powiatowy, przedstawił informację na temat pracy Rady
Powiatu i spraw podejmowanych na ostatniej sesji Rady.

Pan Wójt Gminy
W kwestii przygotowania pokoju dla Rady Pan Wójt wyjaśnił, Ŝe jest w kontakcie z Panem
Przewodniczącym. Jeśli chodzi o sesje i posiedzenia komisji, to mogą one być organizowane
w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji, gdzie jest duŜa sala i radni i goście  mogą
swobodnie się pomieścić.

Radni  zdecydowali  o  przekazywaniu  5  złotych  z  kaŜdej  diety  na  zakup ciastek,  jabłek  i
paluszków.

Do punktu 15.

Wobec wyczerpania porządku obrad IV sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała

ElŜbieta Szymańska

                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc


